
 

 
 

Παρατηρήσεις της Προέδρου Metsola στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο 
19 Δεκεµβρίου 2024, Βρυξέλλες 

 
Καληµέρα αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι. 
 
Αν υπάρχει κάτι το οποίο θα καθορίσει την ήπειρό µας τα επόµενα χρόνια, αυτό είναι η 
ικανότητά µας να παραµείνουµε ενωµένοι για τον σκοπό µας. Το 2024 ορθώσαµε ανάστηµα. 
Και µπορούµε να είµαστε υπερήφανοι γι’ αυτό. Αλλά το 2025 πρέπει να βάλουµε τα δυνατά 
µας, αν είµαστε πραγµατικά αποφασισµένοι να εδραιώσουµε τη θέση της Ευρώπης στην 
παγκόσµια σκηνή. Δεν έχουµε πολλές άλλες επιλογές. 
 
Όσον αφορά την Ουκρανία, πρέπει να εντείνουµε τις προσπάθειές µας για την πορεία προς την 
ειρήνη. Αλλά όχι οποιαδήποτε ειρήνη —όχι κάποια επίπλαστη εκδοχή της ειρήνης που 
προωθεί η Ρωσία, αλλά µια πραγµατική και διαρκή ειρήνη. Ειρήνη µε αξιοπρέπεια, ειρήνη µε 
ελευθερία, ειρήνη µε δικαιοσύνη.  
 
Χρειαζόµαστε έναν δρόµο προς την πραγµατική ειρήνη. Ωστόσο, η κατευθυντήρια αρχή 
πρέπει να παραµείνει «τίποτα για την Ουκρανία χωρίς την Ουκρανία». Όλοι µπορούν να 
ανέβουν στη σκηνή, αλλά δεν έχουν όλοι τη φωνή για να κάνουν τους άλλους να τους 
ακούσουν. 
 
Η Ουκρανία πρέπει να συνεχίσει να µιλά από θέση ισχύος. Αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο 
είναι στρατηγικά σκόπιµο να διατηρήσουµε τη στήριξή µας προς την ειρηνευτική φόρµουλα 
και το σχέδιο νίκης του Προέδρου Zelenskyy. Στρατηγικά σηµαντικό και κοινό συµφέρον είναι 
να διατηρήσουµε το πάγωµα των ρωσικών περιουσιακών στοιχείων και να συµφωνήσουµε σε 
περαιτέρω κυρώσεις κατά του Πούτιν και των συµµάχων του —κάτι που ζητά εδώ και καιρό 
το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο. Και γι’ αυτό έχει νευραλγική σηµασία το να συνεχίσουµε να 
παρέχουµε ακλόνητα διπλωµατική, οικονοµική, στρατιωτική και ανθρωπιστική βοήθεια στην 
Ουκρανία.  
 
Με έναν ακόµη εµπόλεµο χειµώνα προ των πυλών για τους Ουκρανούς —πιθανόν τον 
σκληρότερο µέχρι στιγµής—, το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο εντείνει τη στήριξη για την 
προστασία των ενεργειακών υποδοµών της Ουκρανίας. Με τον τρόπο αυτόν κινητοποιούµε 
τους συµµάχους σε ολόκληρο τον κόσµο για να διασφαλίσουµε ότι η Ουκρανία θα συνεχίσει 
να αποτελεί προτεραιότητα παγκοσµίως και ότι θα λάβει την ευρύτερη δυνατή διεθνή στήριξη.  
 
Η κρισιµότητα της κατάστασης επεκτείνεται και στην ευρύτερη γειτονία µας, όπου η ρωσική 
παρέµβαση στη Μολδαβία, τη Γεωργία και τα Δυτικά Βαλκάνια παραµένει µια από τις πιο 
πιεστικές ανησυχίες µας για την ασφάλεια. Σε αυτό συµφωνούµε όλοι —διότι συζητάµε ότι η 
διεύρυνση αποτελεί γεωπολιτική αναγκαιότητα εδώ και χρόνια. Παρόλα αυτά, κατά την 
τελευταία δεκαετία χάσαµε περισσότερα µέλη από όσα κερδίσαµε. Αυτό που θέλω να πω είναι 
ότι αν συνεχίσουµε να ολιγωρούµε, δεν θα πρέπει να εκπλαγούµε αν αναµιχθούν άλλοι για να 
συµπληρώσουν το κενό.  
 
Δεν είναι πολύ αργά. Στη Γεωργία, άνθρωποι διαµαρτύρονται εδώ και εβδοµάδες στους 
δρόµους, ζητώντας ειρηνικά ένα ευρωπαϊκό µέλλον. Στη Μολδαβία, η πρόεδρος Maia Sandu 
ασκεί πιέσεις για την ταχεία έγκριση της διευκόλυνσης ανάπτυξης για τη Μολδαβία. Το 
Κοινοβούλιο θα επιταχύνει τη σχετική διαδικασία. Χθες, στη διάσκεψη κορυφής µε τα Δυτικά 
Βαλκάνια, ηγέτες και ηγέτιδες µίλησαν για τις προσπάθειες σύγκλισης των χωρών τους µε την 
Ευρωπαϊκή Ένωση. Εξυπακούεται ότι οι µεταρρυθµίσεις πρέπει να είναι γνήσιες και ότι η 



 

 
 

εφαρµογή τους θα έχει καίρια σηµασία. Η διεύρυνση πρέπει να παραµείνει αξιοκρατική και 
να βασίζεται στα κριτήριά µας. Όµως πρέπει κι εµείς να εντείνουµε τις προσπάθειές µας.  
 
Όπως όταν λάβαµε την ιστορική απόφαση για την πλήρη ένταξη της Ρουµανίας και της 
Βουλγαρίας στον χώρο Σένγκεν. Γνωρίζουµε ότι οι Ρουµάνοι και Βούλγαροι φίλοι µας 
κατέβαλαν σκληρές προσπάθειες για µεγάλο χρονικό διάστηµα. Θα ήθελα, λοιπόν, τόσο υπό 
τη θεσµική µου ιδιότητα όσο και προσωπικά να τους πω: Συγχαρητήρια, το αξίζετε.  
 
Αυτή τη στιγµή, όταν µιλάµε για την ευρύτερη γειτονία µας, µια ελεύθερη και δηµοκρατική 
Λευκορωσία πρέπει να αποτελεί µέρος των συζητήσεών µας. Οι υποτιθέµενες προεδρικές 
εκλογές που έχουν προγραµµατιστεί για τις 26 Ιανουαρίου θα αποκαλύψουν για ακόµη µία 
φορά την έλλειψη ελευθερίας και δηµοκρατίας στη χώρα. Θα είναι µια σηµαντική στιγµή κατά 
την οποία οι άνθρωποι θα στρέψουν το βλέµµα τους στην Ευρώπη. Και σε µια τέτοια στιγµή 
αξίζει να δουν µια πραγµατική ευρωπαϊκή ηγεσία, πραγµατικές αποφάσεις και έµπρακτη 
δράση.  
 
Το ίδιο ισχύει για την κατάσταση στη Μέση Ανατολή. Η πρόσφατη συµφωνία κατάπαυσης 
του πυρός µεταξύ Ισραήλ και Λιβάνου αφήνει µια χαραµάδα ελπίδας. Θα σώσει ζωές, θα φέρει 
ανακούφιση και θα αποτελέσει µια ευκαιρία να επουλωθούν οι πληγές. Όµως η ειρήνη δεν 
µπορεί να διατηρηθεί µόνο µε ελπίδα. Γι’ αυτό θα συνεχίσουµε να ζητούµε σταθερά την 
απελευθέρωση των οµήρων στη Γάζα. Οι εκκλήσεις µας για κατάπαυση του πυρός θα 
παραµείνουν αποφασιστικές. Δεν θα σταµατήσουµε να προσπαθούµε για την αποκλιµάκωση. 
Και το έργο µας για µακροπρόθεσµη ειρήνη πρέπει να συνεχιστεί µε αµείωτη ένταση. 
 
Στη Συρία η κατάσταση είναι εξίσου κρίσιµη. Εκατοµµύρια Σύριοι αναζητούν ένα ελεύθερο, 
σταθερό και ασφαλές µέλλον µετά την κατάρρευση του βάναυσου καθεστώτος του Bashar al-
Assad. Αυτό που έχει σηµασία είναι τι θα συµβεί την επόµενη ηµέρα. Οι επιλογές που θα 
κάνουµε τώρα θα διαµορφώσουν αυτό το µέλλον.  
 
Ο διάλογος, η ενότητα, ο σεβασµός των θεµελιωδών δικαιωµάτων και το διεθνές δίκαιο πρέπει 
να καθοδηγούν τη µελλοντική πορεία. Τώρα είναι η στιγµή να ανοίξουµε τον βηµατισµό µας. 
Να εντείνουµε τη συνεργασία µας µε τους εταίρους στην περιοχή για την εξεύρεση λύσης. Οι 
συνέπειες της αδράνειας είναι υπερβολικά επικίνδυνες.  
 
Επιτρέψτε µου να ολοκληρώσω αναφέροντας τον Edmundo González Urrutia, νόµιµο 
εκλεγέντα Πρόεδρο της Βενεζουέλας, και τη María Corina Machado, ηγέτιδα των 
δηµοκρατικών δυνάµεων της χώρας. Αυτήν την εβδοµάδα το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο τους 
τίµησε µε το Βραβείο Ζαχάρωφ 2024 για την ελευθερία της σκέψης. Σε αυτήν την κρίσιµη 
στιγµή πρέπει να παραµείνουµε ενωµένοι διατηρώντας τη στήριξή µας, ώστε ο Edmundo 
González Urrutia να µπορέσει να επιστρέψει στην πατρίδα του τον επόµενο µήνα για να 
αναλάβει τη θέση του Προέδρου, η οποία δικαιωµατικά του ανήκει. 
 
Η Ευρώπη είναι ένας από τους παράγοντες που διαµορφώνουν το τοπίο στην Ουκρανία, στη 
γειτονία µας, στη Μέση Ανατολή, στη Λατινική Αµερική και σε ολόκληρο τον κόσµο. Είναι 
καιρός να εκπληρώσουµε αυτόν τον ρόλο, την υπόσχεση της Ευρώπης, µαζί. 
 
Σας ευχαριστώ. 


